
 
Inspreker dhr. Balkenende 
Onderwerp: Keukenhof en verkeersoverlast in ieder voorjaar 
 
Beste burgemeester en wethouders en raadsleden, beste geïnteresseerden,  
Mijn punt van aandacht betreft de bedrijfsschade door gigaverkeersoverlast door bezoekers van 
Keukenhof gedurende acht weken in het voorjaar.  
Ik ben Arjan Balkenende, een zeer tevreden bewoner en ondernemer in Lisserbroek. Onze 
kunstgraswinkel, werkend onder de namen Kunstgras Lisserbroek en GrasKampioen is gevestigd op 
het industrieterrein in Lisserbroek.  
Ik wil u even meenemen in de bijzondere situatie waarin één bedrijf, namelijk de Keukenhof, het verkeer 
in Haarlemmermeer-Zuid, met name in Beinsdorp en Lisse, volledig platlegt. Het uiterst commerciële 
bedrijf Keukenhof ontvangt 1,4 miljoen bezoekers. De toeristen komen via de A4 en N207 naar de 
Keukenhof. De wegen in Haarlemmermeer zijn in de basis de doorstroomwegen om naar de Keukenhof 
te gaan. De wegen in Haarlemmermeer zijn royaal aangelegd en geven een goede doorstroming. De 
wegen rond Lisse zijn smal en er is geen goed functionerend verkeersplan. De toeristen zorgen voor 
chaos rond Lisse. Lisse en de Keukenhof zijn niet berekend op 1,4 miljoen toeristen die 100% de wegen 
van Haarlemmermeer berijden terwijl ze de Keukenhof bezoeken.  
Keukenhof en de gemeente Lisse beloven de laatste drie jaar veel oplossingen. Met beide ben ik 
meerdere keren in overleg geweest op bestuurs- en directieniveau. Mooie beloftes maar nul werkende 
oplossingen. De Keukenhof ontvangt jaarlijks doelbewust meer bezoekers. Nieuwe bezoekrecords 
worden jaarlijks triomfantelijk gedeeld.  
Door Keukenhof en Lisse geboden papieren oplossingen blijken keer op keer gebakken lucht. Men 
geeft iedere keer de schuld aan Google, de brug, een ongeluk, de provincie Noord-Holland, de provincie 
Zuid-Holland, enzovoort. In april 2024 toen de overlast op zijn hoogst was, ben ik spontaan bij de 
directie van Keukenhof naar binnen gestapt. Er werden gouden bergen beloofd, zodat ik op dat moment 
mijn mond hield. Er werd zelfs van alles en nog wat op papier gezet. We zijn nu bijna een jaar verder 
en daar is niet veel van terechtgekomen.  
Keukenhof zegt een duurzaam en milieubewust bedrijf te zijn. Gezien de zware milieubelasting door 
stilstaande auto's in de woonkern Lisserbroek is mijn advies de Keukenhofbezoekers geen enkele 
ruimte te geven files te veroorzaken in de dorpskern van Lisserbroek. Dit betekent voor de Keukenhof 
bezoekersaantallen bijstellen naar de helft. Vorig jaar stond er op meerdere momenten 5 km file in het 
dorp Lisserbroek. Alle wegen stonden muurvast. Brandweer en ambulance hadden geen enkele kans 
om vlot te rijden over alle 30-kmwegen in Lisserbroek. 
Een aantal kengetallen op een rijtje, waardoor klanten/bezoekers onze winkel niet bezoeken en 
besluiten geen aankopen te doen. De normale reistijd Hoofddorp-Lisserbroek is 16 minuten. Tijdens de 
Keukenhoffile is dat ruim een uur. De brugwachter opent de Lisserbrug voor elk plezierbootje. 
Desnoods zes keer per uur. Dat is best veel. Na sluiting van de brug krijgt het verkeer uit Lisse altijd 
voorrang. Vervolgens kan de brug weer dicht en dan krijgen de auto's uit Lisse weer voorrang en hoopt 
het verkeer in de Haarlemmermeer zich op. Op NOS en ANP, nu.nl en op teletekst werd geadviseerd 
de wegen rond Keukenhof te mijden. Na dit bericht besluiten klanten niet te komen naar onze winkel. 
Klanten die wel komen en lang in de file hebben gestaan, zijn weinig positief om een mooie aankoop 
te doen. Daarbij is er veel ergernis over de gedachte dat ze wederom in de file naar huis moeten. 80% 
omzetverlies op filemomenten is best veel. De schade per Keukenhofseizoen is geraamd op 
€ 100.000,00.  
In mijn laatste gesprek, drie weken terug, met de directeur van Keukenhof, kwam er iets vreselijks op 
tafel. Tot mijn stomme verbazing krijgt ook de gemeente Haarlemmermeer de schuld. De directie 
Keukenhof stelt dat de gemeente Haarlemmermeer de geboden oplossingen negeert. De directie 
Keukenhof schijnt verkeersregelaars aangeboden te hebben ten behoeve van de Lisserbrug en rotonde 



Lisserbroek. Waarom heeft onze wethouder dit aanbod niet geaccepteerd?  
Beste burgemeester, afgelopen week plakten twee demonstranten zich vast voor een winkel in 
Hoofddorp. Dan lees ik dat u dit hoog opneemt en dit schandalig vindt. Dat is begrijpelijk. Mijn dank zou 
groot zijn als u met dezelfde emotie de Keukenhof-terroristen, sorry, -toeristen, weg houdt uit 
Lisserbroek. Dank voor uw aandacht.  
 


